
 
PACE President welcomes the Euro 2008 Campaign against Trafficking in 
Women 
 
Strasbourg, 19.06.2008 - PACE President, Lluís Maria de Puig, today welcomed the Euro 2008 Campaign 
against Trafficking in Women, which has the backing of 25 Swiss organisations including NGOs, mutual 
assistance associations, advice centres and trade unions. It was instigated by Ruth-Gaby Vermot-Mangold, 
former Chair of the PACE Sub-Committee on Trafficking in Human Beings. 
 
“Ruth-Gaby Vermot-Mangold always showed unstinting commitment to the cause of women in the 
Parliamentary Assembly. It was she who, in 2006, prepared the report on which PACE Resolution 1494 
(2006) ‘Stopping trafficking in women before the FIFA World Cup’ was based. Although she left the 
Assembly in January 2008, I welcome the fact that she is continuing this struggle to which she is so 
personally attached, the fight against trafficking in women,” said Mr de Puig. 
 
The Euro 2008 campaign, whose aim is to increase awareness about trafficking in women for the purposes 
of prostitution in Switzerland, calls for better protection for victims and witnesses and enhanced victims’ 
rights. It was launched on 8 March, will continue throughout the European Football Championship and will 
close in the autumn. 
 
Spurred on by Ruth-Gaby Vermot-Mangold, PACE has actively promoted the ratification of the Council of 
Europe Convention on Action against Trafficking in Human Beings, and was heavily involved in the Council 
of Europe’s “Human being – not for sale” Campaign. 
 
Site of the Euro 2008 Campaign against Trafficking in Women 
Campaign spot 
Council of Europe Convention on Action against Trafficking in Human Beings 
PACE action against trafficking in women 
PACE Resolution 1494 (2006) “Stopping trafficking in women before the FIFA World Cup” 
 
Le Président de l’APCE salue la Campagne « Euro 2008 contre la traite des 
femmes » 
 
Strasbourg, 19.06.2008 - Le Président de l’APCE, Lluís Maria de Puig, a aujourd’hui salué la Campagne 
« Euro 2008 contre la traite des femmes », soutenue par 25 organisations suisses regroupant notamment 
des ONG, des associations d’entraide, des centres de consultation et des syndicats. Celle-ci a été lancée à 
l’initiative de Ruth-Gaby Vermot-Mangold, ancienne Présidente de la Sous-commission sur la traite de 
l’APCE. 
 
« Ruth-Gaby Vermot-Mangold a toujours fait preuve au sein de notre Assemblée, d’un engagement sans 
faille pour la cause des femmes. C’est elle, qui en 2006, avait présenté le rapport qui a été à l’origine de la 
Résolution 1494 (2006) de l’APCE « Halte à la traite des femmes à la veille de la Coupe du monde de la 
FIFA ». Bien qu’elle ait quitté l’Assemblée en janvier 2008, je ne peux que me féliciter qu’elle poursuive un 
combat qui lui est cher, celui de la lutte contre la traite des femmes » a déclaré Lluís Maria de Puig.  
 
Cette campagne, qui a pour objectif d’informer sur la traite des femmes à des fins de prostitution en Suisse, 
appelle à une meilleure protection des victimes et des témoins, et à plus de droits pour les victimes. Lancée 
le 8 mars, elle se déroule tout au long du Championnat d’Europe de football et se clôturera cet automne. 
 
Sous l’impulsion de Ruth-Gaby Vermot-Mangold, l’APCE a activement promu la ratification de la 
Convention du Conseil de l’Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains, et s’est beaucoup 
impliquée dans la Campagne du Conseil de l’Europe « L’être humain - pas à vendre ». 
 
Site de la Campagne Euro 2008 contre la traite des femmes 
Spot publicitaire de la campagne 
Convention du Conseil de l’Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains 
Action de l’APCE dans la lutte contre la traite des femmes 
Résolution 1494 (2006) de l’APCE « Halte à la traite des femmes à la veille de la Coupe du monde de la FIFA » 
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http://www.traitedesfemmes2008.ch/en/home
http://www.traitedesfemmes2008.ch/en/spot/
http://conventions.coe.int/Treaty/Commun/QueVoulezVous.asp?NT=197&CM=8&DF=6/18/2008&CL=ENG
http://assembly.coe.int/Main.asp?link=/Communication/Campaign/NotForSale/notforsale.htm
http://assembly.coe.int/Mainf.asp?link=/Documents/AdoptedText/ta06/ERES1494.htm
http://www.traitedesfemmes2008.ch/fr/home/
http://www.traitedesfemmes2008.ch/fr/spot/
http://conventions.coe.int/Treaty/Commun/QueVoulezVous.asp?NT=197&CM=8&DF=6/18/2008&CL=FRE
http://assembly.coe.int/Main.asp?link=/Communication/Campaign/NotForSale/notforsale_F.htm
http://assembly.coe.int/mainf.asp?Link=/documents/adoptedtext/ta06/fres1494.htm

